
PROTOKÓŁ 
z IX sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 30 sierpnia 2007 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Białej Podlaskiej 
ul. Prosta 31 

Godzina rozpoczęcia: 1000                godzina zakończenia: 1230

Obradom przewodniczył: Dariusz Plażuk -  Przewodniczący Rady Gminy.

Protokolant: Krzysztof Kempka - Pracownik Urzędu Gminy. 

Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu. 

Osoby uczestniczące w sesji: 
1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy.
2. Jerzy Adamski – Sekretarz Gminy.
3. Maria Klimiuk - Skarbnik Gminy. 
4. Grażyna Majewska – Dyrektor SAPO. 
5. Bożenna Pawlina- Maksymiuk – Dyrektor GOK.
6. Roman Metko – Dyrektor GZK.
7. Maria Żarska – Kierownik GOPS.
8. Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska.
9. Marek Głuchowski – Pracownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej.

Proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie quorum,
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia,
c) przyjęcie porządku obrad.

3. Zapytania i wolne wnioski Radnych.
4. Podjęcie  uchwały  Nr  IX/50/2007  w  sprawie  określenia  tygodniowego  obowiązkowego 

wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  realizujących  w  ramach  stosunku  pracy  obowiązki 
określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin.

5. Podjęcie uchwały Nr IX/51/2007 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  fragment 
miejscowości Czosnówka.

6. Podjęcie uchwały Nr IX/52/2007 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  fragment 
miejscowości Czosnówka.

7. Podjęcie uchwały Nr IX/53/2007 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  teren 
miejscowości Czosnówka.

8. Podjęcie uchwały Nr IX/54/2007 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  teren 
miejscowości Grabanów.

9. Podjęcie uchwały Nr IX/55/2007 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Biała Podlaska obejmującego miejscowość 
Grabanów Kolonia.

10. Podjęcie uchwały Nr IX/56/2007 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego 



planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  teren 
miejscowości Rakowiska.

11. Podjęcie uchwały Nr IX/57/2007 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  fragmenty 
miejscowości Sławacinek Stary, Sławacinek Nowy i Porosiuki.

12. Podjęcie uchwały Nr IX/58/2007 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  teren 
miejscowości Sławacinek Stary.
a)  Podjęcie  uchwały  Nr  IX/59/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Biała Podlaska obejmującego 
teren miejscowości Łukowce i Sitnik.
b)  Podjęcie  uchwały  Nr  IX/60/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Biała Podlaska obejmującego 
fragment miejscowości Sitnik.
c)  Podjęcie  uchwały  Nr  IX/61/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Biała Podlaska obejmującego 
fragment miejscowości Styrzyniec.

13. Podjęcie  uchwały  Nr  IX/62/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  mienia 
stanowiącego własność Gminy Biała Podlaska.

14. Podjęcie uchwały Nr IX/63/2007  w sprawie wyrażenia  zgody na nabycie  nieruchomości 
gruntowej.

15. Omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości 
gruntowej.

16. Podjęcie  uchwały  Nr  IX/64/2007  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi 
bialskiemu w zakresie dofinansowania budowy drogi powiatowej w Porosiukach.

17. Podjęcie  uchwały  Nr  IX/65/2007  w  sprawie  weksla  „in  blanco”  jako  zabezpieczenia 
prawidłowego i terminowego wydatkowania przyznanych środków finansowych ze środków 
MEN na budowę hali sportowej przy publicznym Gimnazjum w Sworach.

18. Podjęcie uchwały Nr IX/66/2007 w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na rok 
2007.

19. Podjęcie uchwały Nr IX/67/2007 w sprawie nadania odznaki  honorowej „Za zasługi dla 
Gminy Biała Podlaska”.

20. Informacja z wykonania budżetu Gminy Biała Podlaska za I półrocze 2007 roku.
21. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski Radnych.
22. Sprawy bieżące.

a)  Sprawozdanie  Przewodniczącego  Komisji  Spraw Społecznych  z  wakacyjnej  wizytacji 
domów kultury z terenu gminy.

23. Zamknięcie posiedzenia.

TREŚĆ PROTOKOŁU 
Ad. 1 
Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy otworzył  IX sesję Rady Gminy Biała Podlaska, 
przywitał Radnych, Wójta Gminy i gości przybyłych na sesję. 

Ad. 2 
a)  Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  stwierdził,  że  w  obradach  bierze  udział  14 
Radnych, co stanowi wymagane quorum.

b) Przewodniczący poinformował,  że protokół z poprzedniej  sesji  został  wyłożony do wglądu i 
złożył wniosek o jego przyjęcie. 

Wobec braku uwag i wniosków poddał go pod głosowanie: 



„za” 14  słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

c)  Przewodniczący przedstawił  proponowany porządek obrad,  a następnie  poprosił  o zgłaszanie 
uwag i wniosków.

Wójt Gminy – Wiesław Panasiuk poprosił  o wprowadzenie  do porządku obrad trzech punktów 
dotyczących  zmiany  uchwał  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego gminy Biała Podlaska obejmującego teren miejscowości Łukowce i Sitnik, fragment 
miejscowości Sitnik oraz fragment miejscowości Styrzyniec.

Następnie  wobec braku innych  uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  oraz poddał  pod 
głosowanie wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie dodatkowych punktów do porządku obrad jako 
punkt 12 a, 12 b i 12 c:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany wniosek

Wobec  braku  uwag  i  wniosków  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  wniosek  o  przyjęcie 
porządku obrad z wprowadzonymi poprawkami:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad.

Ad. 3
Radny Tomasz  Bylina  zapytał  na jakim etapie  znajduje  się  rozbudowa Szkoły Podstawowej  w 
Grabanowie oraz w jakim terminie przewidywane jest wykonanie inwestycji. Zapytał także kiedy 
zostanie ustawiony przystanek autobusowy w Grabanowie a także czy istnieje możliwość jeszcze w 
tym roku  utwardzenia  placu  manewrowego  autobusu  numer  13  zlokalizowanego  przy  ODR w 
Grabanowie. 

Radny Józef Kasprowicz zaproponował aby strażacy z terenu gminy Biała Podlaska po zakończonej 
akcji gaśniczej otrzymywali drobny poczęstunek zakupiony przez Urząd Gminy.

Skarbnik  Gminy  –  Maria  Klimiuk  stwierdziła,  że  ustawy  nie  zakładają  możliwości  takiego 
wydatkowania środków.

Roman Metko – Dyrektor GZK poinformował, że w przypadku istnienia upałów jest możliwość 
zakupienia napojów.

Sekretarz  Gminy  –  Jerzy  Adamski  oznajmił,  że  przepisy  nie  pozwalają  na  takie  zakupy,  a  w 
ostatnim  czasie  pozbawiają  nawet  strażaków  ochotników  ekwiwalentu  za  godziny  spędzone  w 
akcji. Dodał, że w przypadku kontroli za takie wydatki odpowiada Skarbnik Gminy.

Radny Piotr Oskwarek zapytał o termin otwarcia kolejnego etapu utwardzania drogi w Sławacinku 
Starym. Stwierdził, że w porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Gminy znajduje się punkt dotyczący 
przekazania środków powiatowi bialskiemu w ramach pomocy na utwardzenie drogi Porosiuki – 
Jaźwiny.  Zapytał  czy istnieje  możliwość  współpracy z  powiatem w zakresie  utwardzenia  drogi 



powiatowej w Sławacinku Starym. 

Ad. 4
Sekretarz  Gminy poinformował,  że  projekt  tej  uchwały ma  historię  krótką  lecz  burzliwą.  Taką 
uchwałę Rada Gminy podjęła na sesji w dniu 16 maja 2007 roku. W końcu czerwca do Urzędu 
Gminy wpłynęło pismo z Delegatury Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego, z którego wynika, że w 
uchwale stwierdzono naruszenie prawa. Naruszenie to polegało na tym, iż w uchwale zastosowano 
wzór,  którego zdaniem przedstawicieli  Delegatury  nie  powinno być  oraz  stwierdzono,  że  Rada 
Gminy Biała Podlaska w roku 2003 taką uchwałę podjęła. Po rozmowach z nadzorem Wojewody 
stwierdzono,  że  uchwała  z  2003 roku dotyczyła  tylko  dwóch kategorii  nauczycieli.  Nadzorowi 
zostały także przedstawione inne uchwały z powiatu bialskiego, podobne do uchwały Rady Gminy 
Biała Podlaska, które zostały przez niego zatwierdzone. Kolejnym krokiem było przesłanie projektu 
uchwały Rady Gminy Biała Podlaska do Lublina w celu jego sprawdzenia przez wyższą instancję, 
która stwierdziła prawidłowość projektu. Na zakończenie dodał, że przedstawiony projekt uchwały 
jest prawie identyczny jak poprzedni, z tym że nie zawiera wzoru. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr IX/50/2007 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 5
Sekretarz Gminy oznajmił, że w latach 2000 – 2002 Rada Gminy zdecydowała się na uchwalenie 
cząstkowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  miejscowości  oraz  fragmentów 
miejscowości. Od dłuższego czasu do Urzędu Gminy wpływają informacje od mieszkańców gminy 
budujących  nowe  obiekty  na  jej  terenie  o  trudnościach  w  budowie,  w  związku  z  zapisami 
zawartymi w uchwałach. W związku z powyższym postanowiono zmienić zapisy i dostosować je 
do  współczesnych  wymogów.  Przedstawił  zmiany,  które  planuje  się  wprowadzić  do  nowej 
uchwały.  Dodał,  że  zmiany  te  zostały  uzgodnione  w  nadzorem  budowlanym  oraz  nadzorem 
Wojewody.  Oznajmił,  że  zapisy  te  nie  wymagają  tworzenia  map,  które  to  z  kolei  wymagają 
znacznych nakładów finansowych. Zapisy wprowadzone w bieżącym projekcie uchwały dotyczą 
wszystkich pozostałych projektów uchwał w w/w sprawie. 

Radny Marian Iwaniuk stwierdził, że należałoby zastanowić się nad stworzeniem jednolitego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla całej gminy.

Sekretarz Gminy oznajmił, że rozpoczęto już procedurę z tym związaną.

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały  Nr IX/51/2007 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  fragment  miejscowości 
Czosnówka:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 6



Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  IX/52/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  fragment  miejscowości 
Czosnówka:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 7
Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  IX/53/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  teren  miejscowości 
Czosnówka:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 8
Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  IX/54/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  teren  miejscowości 
Grabanów:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 9
Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  IX/55/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  miejscowość  Grabanów 
Kolonia:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 10
Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  IX/56/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  teren  miejscowości 
Rakowiska:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 11
Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  IX/57/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 



zagospodarowania  przestrzennego  gminy Biała  Podlaska  obejmującego  fragmenty  miejscowości 
Sławacinek Stary, Sławacinek Nowy i Porosiuki:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 12
Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  IX/58/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  teren  miejscowości 
Sławacinek Stary:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 12a
Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  IX/59/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  teren  miejscowości 
Łukowce i Sitnik:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 12b
Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  IX/60/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  fragment  miejscowości 
Sitnik:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 12c
Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  IX/61/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Biała  Podlaska  obejmującego  fragment  miejscowości 
Styrzyniec:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 13
Waldemar  Danieluk  –  Kierownik  Referatu  Rolnego,  Geodezji  i  Ochrony  Środowiska 
poinformował, że w roku bieżącym zapowiadano zmianę wyceny działek, które są w wieczystym 
użytkowaniu  na terenie  gminy.  Dodał,  że  głównie są  to  działki  po dawnych  SKR, bazach GS. 
Okazało się, że w miejscowości Hrud obok działki po byłym SKR znajduje się działka gminna. 



Osoby,  które  posiadają  działkę  po  byłym  SKR  w  wieczystym  użytkowaniu  wyrazili 
zainteresowanie wykupem wieczystego użytkowania a jednocześnie złożyli  wniosek aby działkę 
przyległą  przeznaczyć  do  sprzedaży.  Działka  zostanie  sprzedana  w  drodze  przetargu 
nieograniczonego. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  IX/62/2007  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  mienia  stanowiącego  własność 
Gminy Biała Podlaska:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 14
Kierownik  Referatu  poinformował,  że  omawiana  działka  położona  jest  na  przeciwko  ogrodów 
działkowych  w  Styrzyńcu.  Dodał,  że  coraz  więcej  inwestorów  poszukuje  terenów  tego  typu, 
położonych w pobliżu drogi  krajowej  w celu podjęcia  działalności  gospodarczej.  Planuje  się tę 
działkę przeznaczyć do sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego. 

Przewodniczący zapytał czy działka znajduje się w terenach budowlanych.

Kierownik  Referatu  oznajmił,  że  działka  znajduje  się  w  terenach  przeznaczonych  pod  usługi. 
Zlokalizowana jest w sąsiedztwie działki, której właściciele zajmują się produkcją zniczy.

Radny Tomasz Bylina poprosił o załączenie map do projektów uchwał dotyczących zbycia działek. 
Dodał, że wstrzymuje się od głosowania ze względu na to, iż nie wie gdzie położona jest działka. 

Radny Krzysztof Borsuk stwierdził, że zbycie działki nie było omawiane na posiedzeniu Komisji 
Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska.

Radny Tomasz  Bylina  złożył  wniosek  o przekazanie  projektu  uchwały do  prac  nad nim przez 
Komisję Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska.

Wójt Gminy złożył wniosek o zdjęcie w/w projektu uchwały z porządku obrad celem dopracowania 
szczegółów.

Radny Tomasz Bylina wycofał wniosek oraz przychylił się do wniosku Wójta Gminy.

Następnie  Przewodniczący  przedstawił  wniosek  Wójt  Gminy  o  zdjęcie  omawianego  projektu 
uchwały z porządku obrad oraz poddał go pod głosowanie:
„za” 5 słownie: pięć
„przeciw” 6 słownie: sześć
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni  w głosowaniu  jawnym większością  głosów odrzucili  w/w wniosek.  Dwóch Radnych  nie 
brało udziału w głosowaniu. 

Wójt Gminy po dodatkowych wyjaśnieniach złożył kolejny wniosek o reasumpcję głosowania.

Sekretarz Gminy stwierdził, że przed głosowaniem nad w/w wnioskiem nie udzielono informacji 
czy  sprawa  była  rozpatrywana  na  posiedzeniu  komisji.  Informacji  takiej  udzielono  po 
przegłosowaniu wniosku. W związku z powyższym w tym przypadku można dokonać reasumpcji 
głosowania wniosku Wójta Gminy. 



Wobec braku dalszych uwag i wniosków Przewodniczący ponownie przedstawił  wniosek Wójta 
Gminy o zdjęcie omawianego projektu uchwały z porządku obrad oraz poddał go pod głosowanie:
„za” 9 słownie: dziewięć
„przeciw” 1 słownie: jeden
„wstrzymujących się” 3 słownie: trzy
Radni  w głosowaniu  jawnym większością  głosów przyjęli  w/w wniosek.  Jeden Radny nie  brał 
udziału w głosowaniu.

Przewodniczący  stwierdził,  że  projekt  uchwały  został  zdjęty  z  porządku  obrad  oraz  zostanie 
rozpatrzony po dopracowaniu szczegółów.

Ad. 15
Kierownik  Referatu  stwierdził,  że  działka  zabudowana  remizo  –  świetlicą  w  Woskrzenicach 
Małych  usytuowana  jest  na  gruntach  Wspólnoty  Gruntowej.  Podjęto  działania  mające  na  celu 
powołanie  zarządu  wspólnoty  oraz  zatwierdzenie  statutu.  Działania  te  podjęto  na  zebraniu,  na 
którym podjęto także uchwałę przez udziałowców tej wspólnoty o przeznaczeniu działki na rzecz 
Urzędu Gminy. Nadmienił, że planowany remont tego budynku nie może się rozpocząć do chwili 
gdy w/w działka nie będzie własnością Urzędu Gminy. Kolejnym krokiem jest podjęcie uchwały 
przez Radę Gminy w w/w sprawie. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr IX/63/2007 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej.
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 16
W sprawie projektu uchwały głos zabrał Wójt Gminy. Poinformował, że w/w projekt jest realizacją 
uchwały budżetowej, gdzie zaplanowano środki na dofinansowanie powiatu bialskiego w budowie 
drogi Porosiuki – Jaźwiny.  Oznajmił,  że w sumie na inwestycję przeznaczone zostanie 200.000 
złotych. Dodał, że udało się jeszcze zaniechać budowy nasypu a jedynie zaplanować utwardzenie 
drogi,  co znacznie  obniży  koszty  jej  budowy.  Stwierdził,  że  takimi  etapami  inwestycja  powoli 
będzie  realizowana.  Dodał,  że  gdy zakończy się  realizacja  projektu  budowy drogi  Porosiuki  – 
Jaźwiny będzie można myśleć o dalszym wspieraniu powiatu.

Radny  Tomasz  Bylina  zapytał  czy  nie  są  to  kolejne  50.000  złotych  przekazane  powiatowi  na 
budowę tej drogi oraz z której strony zacznie się budowa tej drogi.

Wójt  Gminy stwierdził,  że nie jest  to kolejne 50.000 złotych,  są to środki zapisane w uchwale 
budżetowej na ten cel. Budowa rozpocznie się w linii prostej od Porosiuk.

Radny  Adam  Darecki  zapytał  czy  w  następnych  budżetach  zapisywane  będą  kwoty  na 
dofinansowanie budowy dróg powiatowych. 

Wójt Gminy stwierdził, że jeżeli uchwala się jakąś pomoc to należy konkretnie określić na jaki cel 
zostają  przeznaczone  środki,  gdyż  trzeba  się  z  nich  rozliczyć.  Pomoc  powiatowi  określa  się 
finansowo bądź rzeczowo.

Radny Tomasz  Bylina  stwierdził,  że  ma  nadzieję,  iż  w przyszłym  roku znajdą  się  środki  jako 
pomoc powiatowi na budowę chodnika w Grabanowie.



Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr IX/64/2007 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi bialskiemu w 
zakresie dofinansowania budowy drogi powiatowej w Porosiukach:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Jeden Radny nie brał udziału w 
głosowaniu. 

Ad. 17
Maria Klimiuk – Skarbnik Gminy poinformowała zebranych, że przepisy informują o tym, że Wójt 
Gminy może zaciągać zobowiązania w ramach kwot przyznanych w budżecie, chyba, że są ku temu 
upoważnienia  Rady  Gminy.  Przy  każdym  zaciąganym  kredycie  podejmowana  jest  uchwała  o 
zaciągnięciu  zobowiązania.  W  tym  przypadku  do  planowanej  dotacji  z  Ministerstwa  Edukacji 
Narodowej na budowę hali w Sworach zażyczono sobie podpisania weksla in blanco. W przypadku 
gdy środki te zostałyby przeznaczone na inne cele niż wymienione to na podstawie tego weksla 
gmina  będzie  musiała  te  środki  zwrócić.  Dodała,  że  aby  podpisać  taki  weksel  potrzebna  jest 
uchwała Rady Gminy.

Wójt Gminy stwierdził, że hala w Sworach miała być budowana ze środków MEN i Urzędu Gminy. 
Z podziału, który został zapisany w uchwale budżetowej wynikało, że Urząd Gminy miał otrzymać 
wsparcie z MEN w 1/3 poniesionych nakładów. W roku bieżącym, po braku rezultatów w roku 
poprzednim,  napisano  wniosek  o  przydział  środków  z  MEN  w  wysokości  540.000  złotych. 
Komisja, która przybyła z Urzędu Marszałkowskiego przydzieliła 100.000 złotych. Oprócz dotacji, 
którą Urząd otrzyma konieczne jest podpisanie weksla. 

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr IX/65/2007 w sprawie weksla „in blanco” jako zabezpieczenia prawidłowego i 
terminowego wydatkowania przyznanych środków finansowych ze środków MEN na budowę hali 
sportowej przy Publicznym Gimnazjum w Sworach:
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 

Ad. 18
Wójt Gminy oznajmił,  że propozycje do zmian budżetowych zostały szczegółowo omówione na 
posiedzeniu  Komisji  Budżetu,  Finansów  i  Promocji  Gminy  w  dniu  27  sierpnia  2007  r.  oraz 
wcześniej rozesłane wszystkim Radnym. 

Radny Tomasz  Bylina  zapytał  dlaczego zostały zmniejszone  wydatki  na budowę wodociągu w 
Czosnówce.

Wójt Gminy oznajmił, że w budżecie zapisano rozbudowę wodociągu w Czosnówce oraz określone 
środki na ten cel. Zorganizowano przetarg na tę inwestycję, po przetargu udało się zorganizować 
zadanie  za  mniejsze  środki.  W  związku  z  powyższym  pozostały  oszczędności,  które  zostaną 
przeznaczone na dalsze inwestycje na terenie gminy. 

Skarbnik Gminy poprosiła o naniesienie w projekcie uchwały autopoprawek dotyczących m. in. 
dwóch decyzji otrzymanych od Wojewody oraz darowizn na Dożynki Gminne. Poinformowała o 



kwotach zmian w związku z wprowadzeniem w/w kwot. 

Wiceprzewodnicząca – Agnieszka Sęczyk zapytała czym spowodowane jest zmniejszenie rezerwy 
budżetowej. Z czego wynikają dodatkowe nakłady na budowę hali sportowej w Sworach.

Wójt Gminy poinformował, że w chwili obecnej nie można precyzyjnie określić kwoty, którą chce 
się  przeznaczyć  na inwestycję.  Wiąże się  to  ze znacznym zwiększeniem inwestycji  w ostatnim 
okresie na terenie kraju, który wpłynął na zwiększenie kosztów usług i materiałów. Dodał, że w 
związku  z  tym  inwestycje  gminne  nie  są  możliwe  do  odpowiedniego  oszacowania.  Chcąc  nie 
zdejmować inwestycji z planu konieczne jest podjęcie decyzji czy kontynuować je czy też przerwać 
. Komisja Budżetu uznała, że jeżeli zostały poczynione konkretne kroki, w postaci projektów oraz 
zaangażowania  na nie  środków to należy kontynuować te  zadania.  Dlatego też pieniądze  na te 
inwestycje mogą być wzięte bądź ze skreślenia innych inwestycji bądź też z oszczędności na innych 
inwestycjach  lub  z  rezerwy  budżetowej.  Dodał,  że  minęło  już  półrocze  a  pozostawiono 
wystarczająco  środków  na  kolejne  pół  roku  w  ramach  rezerwy  budżetowej.  Poinformował,  że 
zwiększenie kosztów na budowę hali sportowej w Sworach spowodowane jest przyznaną mniejszą 
dotacją z MEN oraz zmianami projektu i wprowadzeniem dodatkowych koniecznych robót. Dodał, 
że  sytuacja  czasami  zmusza  do  wprowadzenia  zmian  projektowych  w  postaci  dodatkowych 
koniecznych robót. Nadmienił, że prace dotyczą m. in. budowy kuchni do sporządzania posiłków, 
której nie było we wcześniejszych planach.

Radny Tomasz Bylina zapytał w jakich mediach Urząd Gminy zamieszcza przetargi na wszelkiego 
rodzaju  inwestycje.  Stwierdził,  że  w przypadku  gdy biuro  projektowe  po  wycenie  przedstawia 
niższy kosztorys inwestycji niż stan faktyczny po wykonaniu inwestycji to jego zdaniem projekt 
inwestycji oraz jej kosztorys należałoby konsultować np. z nadzorem Wojewody w celu uniknięcia 
dopłaty do inwestycji przy jej wykonywaniu przez firmę, która wygrała przetarg.

Wójt Gminy poinformował, że w Urzędzie Gminy obowiązują przepisy ustawy o zamówieniach 
publicznych,  gdzie  wszystkie  inwestycje  zgłaszane  są  do  przetargu.  Dodał,  że  przetargi 
publikowane są  w Biuletynie  Informacji  Publicznej,  tablicy ogłoszeń oraz przekazywane  są  do 
Urzędu Zamówień Publicznych. Oferty nie są publikowane w lokalnej prasie gdyż nie ma takiego 
obowiązku.

Radny Tomasz Bylina stwierdził, że jeżeli Urząd Gminy rozszerzyłby publikację na lokalna prasę 
to prawdopodobnie Urząd miałby więcej oferentów. 

Wójt  Gminy  stwierdził,  że  praktykowanym  sposobem  wyszukiwania  przez  firmy  ofert  jest 
korzystanie z Biuletynu Informacji Publicznej. Oznajmił, że nadzór Wojewody nie ma obowiązku 
sprawdzania i korygowania takich rzeczy. 

Grażyna Majewska – Dyrektor SAPO poinformowała, że do przetargu na dowożenie posiłków do 
szkoły nie zgłosiła się żadna firma w związku z powyższym konieczna jest budowa kuchni przy 
hali w Sworach. 

Radna Halina Gałamaga zapytała na co przeznaczone są środki z wydatków bieżących ponoszonych 
na przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii.

Wójt Gminy oznajmił,  że uchwałą Rady Gminy został zatwierdzony program działania Gminnej 
Komisji  ds.  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Narkomanii.  W  tym 
programie znajduje się budżet, który przeznaczany jest m. in. na leczenie, wykłady, pogadanki.

Skarbnik  Gminy  dodała,  że  duże  koszty  ponoszone  są  z  tego  budżetu  na  wydanie  opinii 



kierowanych do leczenia osób, na turnusy dla dzieci z rodzin patologicznych. Dodała, że wszystkie 
szczegóły związane z wydatkami komisji zawarte są w programie.

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr IX/66/2007 w sprawie zmian w budżecie Gminy Biała Podlaska na rok 2007:
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 
Ad. 19
Wójt  Gminy  oznajmił,  że  przy  okazji  uroczystości  gminnych  proponuje  się  nadanie  odznaki 
honorowej „Za zasługi dla Gminy Biała Podlaska”. Obecnie zbliżając się do Dożynek Gminnych 
proponuje  się  uhonorowanie  niektórych  osób  w/w  odznaką.  Do  kapituły  odznaki  wpłynęło  6 
wniosków.  Przedstawił  zebranym  kandydatów  oraz  uzasadnienia  do  wniosków.  Wśród 
pretendentów znaleźli się Pan Marian Tymoszuk – Sołtys wsi Cełujki, Pan Kazimierz Jaszczuk – 
Sołtys  wsi  Zabłocie,  Pani  Marianna  Gozdal  –  Sołtys  wsi  Roskosz,  Pan Roman Michałowski  – 
Sołtys  wsi Styrzyniec,  Pan Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska oraz 
Ksiądz  Dziekan  Marian  Daniluk.  Nadmienił,  że  na  Dożynkach  planuje  się  także  wyróżnić 
dyplomem zasłużonych rolników z terenu gminy. Na zakończenie poprosił o zaakceptowanie w/w 
kandydatur.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków  Wiceprzewodnicząca  przedstawiła  i  poddała  pod  głosowanie 
projekt uchwały Nr IX/67/2007 w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla Gminy Biała 
Podlaska”:
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 

Ad. 20
Wójt Gminy oznajmił, że informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2007 roku została 
wysłana do Radnych dużo wcześniej, w związku z czym mogli się oni z nią szczegółowo zapoznać. 
Z informacji można wywnioskować, iż zaplanowane zadania realizowane są według określonego 
planu.  W  pierwszym  półroczu  widoczne  było  sporządzanie  projektów,  kosztorysów  oraz 
organizowanie przetargów natomiast  w drugim widoczne jest rozpoczęcie inwestycji.  Poprosił o 
zadawanie pytań w związku z w/w informacją.

Radny Tomasz Bylina zapytał na czyje ręce zostały przekazane środki dla klubu sportowego „Grot” 
z Czosnówki, w ramach konkursu na zadania wspierania kultury fizycznej i sportu.

Wójt Gminy oznajmił,  że punkt dotyczący przyznania środków dla klubu sportowego „Grot” w 
ramach rozwoju kultury fizycznej i sportu jest realizacją regulaminu. Rozdział środków następuje 
poprzez  ogłoszenie  konkursu.  Dodał,  że  w klubie  sportowym „Grot”  nastąpiły  ostatnio  zmiany 
kadrowe na stanowisku Prezesa, którym obecnie jest Pan Adam Kaczmarek. Do konkursu zgłosił 
się tylko jeden klub. W związku z powyższym został rozpisany kolejny konkurs.

Radny Tomasz Bylina stwierdził, że na terenie gminy działa kilka klubów. Dodał, że jego zdaniem 
brak jest informacji na temat organizowanych konkursów. Stwierdził,  że jego zdaniem celowym 
byłoby rozdzielenie pieniędzy przeznaczonych na w/w cel na poszczególne kluby.



Wójt Gminy oświadczył, że przeznaczone środki były zatwierdzone na sesji, na której był obecny 
Radny. Dodał, że nie jest winą Urzędu Gminy, iż tylko jeden klub zgłosił się do konkursu.

Sekretarz  Gminy  oznajmił,  że  w  październiku  2006  roku  Rada  Gminy  podjęła  uchwałę  o 
współpracy z organizacjami pozarządowymi. W trakcie głosowania nad budżetem gminy pojawiła 
się w nim taka pozycja.  Uchwała taka zatwierdzana jest na jeden rok kalendarzowy i musi być 
podjęta przed upływem roku poprzedzającego współpracę. Obowiązuje specjalny tryb ogłaszania 
konkursu. Ogłoszenia zamieszczane były w lokalnej prasie, Biuletynie Informacji Publicznej oraz 
tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy. Nie ma obowiązku informowania każdego klubu z osobna. Dodał, 
że ponieważ z pierwszego konkursu pozostały pieniądze postanowiono ponownie ogłosić konkurs.
Ad. 21
Wójt Gminy stwierdził,  że budowa szkoły w Grabanowie jest w stanie zerowym tj. zakończona 
została budowa fundamentów. Dodał, że do 20 grudnia bieżącego roku powinien być wykonany 
tzw. „stan surowy”. Ostateczny termin oddania obiektu do użytku ma nastąpić w dniu 15 sierpnia 
2008  r.  W sprawie  przystanku  autobusowego  stwierdził,  że  wykonawca  zamontował  już  część 
przystanków, a całość zakończy się do 15 września 2007 r. W sprawie utwardzenia terenu przy 
przystanku ODR w Grabanowie stwierdził, że MZK jest w trakcie reorganizacji. Wiadomym jest, 
że planuje się aby autobusy nie wyjeżdżały poza miasto. Z przeprowadzonego przez pracowników 
MZK sondażu wynika,  że  w kierunku Grabanowa jeździ  bardzo mało osób.  Wójt  Gminy ostro 
przeciwstawił  się  planowanym  likwidacjom kursów.  Urząd  Gminy  utwardza  doraźnie  teren  ze 
względu na to, że nie jest to teren gminy. Przy wykonaniu stałego utwardzenia należałoby wykonać 
projekt oraz całą procedurę.
W sprawie stwierdzenia Radnego Józefa Kasprowicza oświadczył, że gmina dotychczas wypłacała 
ekwiwalent  dopóki  MSWiA nie  zmieniło  rozporządzenia.  W marcu  2007 r.  MSWiA zabroniło 
wypłacania  ekwiwalentu.  Wójt  Gminy do  czasu  wyjaśnienia  sprawy zawiesił  jego  wypłacanie. 
Dotychczas gmina wyposażała straż w sprzęt ale i także w mundury galowe. Nowe rozporządzenie 
MSWiA zabrania  zakupu  mundurów z  budżetu  gminy.  Na dzień  dzisiejszy  strażacy  otrzymają 
napoje podczas akcji.

Radny Tomasz Bylina zapytał  czy Urząd Gminy ma zamiar pomóc poszkodowanym w ostatnim 
pożarze oraz w jaki sposób.

Wójt Gminy oznajmił, że jakiekolwiek udzielenie pomocy musi nastąpić na wniosek. Urząd Gminy 
ma w swoim programie działania pomoc przy klęskach pożaru. W przypadku pożaru pogorzelcy 
otrzymywali pomoc doraźną oraz pomoc przy odbudowie dobytku w postaci realizacji rachunku. 
W sprawie terminu utwardzenia drogi w Sławacinku Starym oznajmił, że planuje się dokończenie 
utwardzenia drogi. Wykonany został projekt i kosztorys. Ogłoszony został przetarg na w/w drogę.

Ad. 22
Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  –  Urszula  Nowicka  przedstawiła  sprawozdanie  z 
wakacyjnej wizytacji domów kultury z terenu gminy Biała Podlaska. Wizytacja objęła m. in. dom 
kultury  w  Sworach,  budowaną  halę  przy  Publicznym  Gimnazjum w Sworach,  klub  kultury  w 
Styrzyńcu, klub kultury w Perkowicach.

Wójt  Gminy  stwierdził,  że  członkowie  komisji  byli  zadowoleni  z  wizytacji.  Dodał,  że  trwa 
regulacja  kosztów wynajmu  sal  w klubach  kultury  na  terenie  gminy  ze  względu  na  zgłaszane 
postulaty, iż są one zbyt niskie.

Grażyna  Majewska  –  Dyrektor  SAPO  przekazała  informacje  na  temat  stypendiów  szkolnych. 
Poprosiła o przekazanie informacji społeczności w okręgach wyborczych Radnych. 

Przewodniczący  stwierdził,  że  należałoby  opracować  informację  na  temat  stypendiów  oraz 



rozplakatować na tablicach ogłoszeń szkół.

Wójt  Gminy  poinformował,  że  dzieci  z  terenu  gminy,  które  uzyskały  najlepsze  oceny  mogły 
uczestniczyć w koloniach sponsorowanych przez Urząd Gminy. Poinformował także o programie 
Dożynek Gminnych w Ciciborze Dużym.

Radny Tomasz Bylina zaproponował aby Radni Gminy usadowieni zostali na scenie dożynkowej.

Ad. 23
Wobec braku dalszych uwag i wniosków oraz w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia 
Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął IX sesję Rady Gminy Biała 
Podlaska V kadencji.

Na tym protokół zakończono. 

...............................................................
                (podpis protokolanta) 

Załączniki: 
a) Lista obecności. 
b) Podjęte uchwały. 

Protokół został przyjęty następującą liczbą głosów: 

„za”   .................................... słownie: .......................................... 
„przeciw”   .................................... słownie: .......................................... 
„wstrzymujących się”   .................................... słownie: .......................................... 

............................................................ 
(podpis Przewodniczącego)
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